
Rada Miejska w Nowej Rudzie
Radni-Sesja

Protokół nr 45/22

XLV Sesja w dniu 23 lutego 2022 
Obrady rozpoczęto 23 lutego 2022 o godz. 12:00, a zakończono o godz. 13:02 tego samego dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 21 członków.

Obecni:

1. Andrzej Behan– Przewodniczący Rady Miejskiej
2. Marta Chojecka
3. Jacek Cichański
4. Andrzej Czerniatowicz
5. Zdzisław Druciak
6. Bogusław Frącek
7. Halina Gajcy
8. Dawid Jędrzejewski
9. Zbigniew Karczewski
10. Jolanta Kasprzyk
11. Marian Kocoń
12. Magdalena Lichwa
13. Jerzy Pulit
14. Janusz Staniocha
15. Jerzy Strawiński
16. Artur Turański
17. Jarosław Ubik
18. Regina Wałęsa
19. Kinga Wiechetek
20. Piotr Wróbel
21. Jadwiga Ziemska

Ad. 1. Otwarcie sesji i powitanie gości.

Przewodniczący Rady Miejskiej  w Nowej Rudzie – Andrzej Behan - otworzył sesję Rady Miejskiej.
Powitał radnych oraz zaproszonych gości.

Ad. 2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady Miejskiej w Nowej Rudzie stwierdził,  że w sesji
uczestniczy 21 radnych, co stanowi quorum niezbędne do podejmowania prawomocnych decyzji.         

Ad. 3. Porządek obrad sesji.

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych i zgromadzonych gości czy są uwagi bądź zapytania do
proponowanego porządku obrad. 

Wobec braku dalszych uwag Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie porządek obrad.

Rada Miejska w Nowej Rudzie   21   głosami „za”   przyjęła porządek obrad w brzmieniu:

1. Otwarcie sesji i powitanie gości.
2. Stwierdzenie prawomocności obrad.
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3. Porządek obrad sesji.
4. Przyjęcie protokołu z XLIV sesji Rady Miejskiej.
5. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od dnia 18 

stycznia 2022r. do dnia 14 lutego 2022r.
6. goście zaproszeni : p. Karolina Popiel, p. Bożena Wełna, p. Krystyna Warska
7. Pojęcie uchwał :

a. w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej miasta Nowa Ruda
b. w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2022
c. w sprawie emisji obligacji komunalnych Gminy Miejskiej Nowa Ruda
d. w sprawie zwolnień w ramach regionalnej pomocy inwestycyjnej od podatku od nieruchomości 

położonych na terenie Gminy Miejskiej Nowa Ruda
e. zmieniająca Uchwałę Nr 367/XLV/2002 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie w sprawie wyznaczenia 

miejsc pod targowiska oraz przyjęcia regulaminu targowiska na terenie miasta Nowa Ruda
f. w sprawie wyznaczenia miejsc do prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich 

domowników oraz wprowadzenia regulaminu określającego zasady prowadzenia handlu w piątku i 
w soboty przez rolników i ich domowników

g. w sprawie wyrażenia zgody na współfinansowanie oraz współdziałanie i zawarcie porozumienia z 
Powiatem Kłodzkim, ul. Okrzei 1, 57-300 Kłodzko dotyczącym realizacji projektu „Pracownia 
komputerowa oraz pomoce dydaktyczne do nauki pierwszej pomocy dla uczniów Liceum 
Ogólnokształcącego im. H. Sienkiewicza w Nowej Rudzie”

h. w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli oraz ustalenia 
maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie nauczycieli w 2022 r.

i. w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza Miasta Nowa Ruda oraz na Komendanta Straży 
Miejskiej

8. Interpelacje radnych.
9. Zapytania radnych.
10.Sprawy różne.
11.Zakończenie obrad.

Ad. 4. Przyjęcie protokołu z XLIV sesji Rady Miejskiej.

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi do protokołu XLIV  sesji. Wobec braku 
głosów poddał Protokół pod głosowanie.     

Głosowano w sprawie:
przyjęcia protokołu z XLIV sesji Rady Miejskiej. 
Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:ZA (19)
Andrzej Behan, Marta Chojecka, Jacek Cichański, Andrzej Czerniatowicz, Zdzisław Druciak, Bogusław 
Frącek, Halina Gajcy, Dawid Jędrzejewski, Zbigniew Karczewski, Jolanta Kasprzyk, Marian Kocoń, 
Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, Kinga Wiechetek, Piotr 
Wróbel, Jadwiga Ziemska
BRAK GŁOSU (2)
Janusz Staniocha, Regina Wałęsa

Z powodu błędu systemu głosowania  radni Janusz Staniocha, Regina Wałęsa głosowali „za”  przyjęciem 
protokołu przez podniesienie ręki. 
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Ad. 5. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym 
od dnia 18 stycznia 2022r. do dnia 14 lutego 2022r.

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania odnośnie Sprawozdania 
Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym  od dnia 18 stycznia 2022r. do
dnia 14 lutego 2022r.
Wobec braku  głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał Sprawozdanie pod głosowanie.   

Głosowano w sprawie:
przyjęcia sprawozdania Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od 
dnia 18 stycznia 2022r. do dnia 14 lutego 2022r. 
Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:ZA (19)
Andrzej Behan, Marta Chojecka, Jacek Cichański, Andrzej Czerniatowicz, Zdzisław Druciak, Bogusław 
Frącek, Halina Gajcy, Dawid Jędrzejewski, Zbigniew Karczewski, Jolanta Kasprzyk, Marian Kocoń, 
Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, Kinga Wiechetek, Piotr 
Wróbel, Jadwiga Ziemska
BRAK GŁOSU (2)
Janusz Staniocha, Regina Wałęsa

Z powodu błędu systemu głosowania  radni Janusz Staniocha, Regina Wałęsa głosowali „za”  przyjęciem
Sprawozdania przez podniesienie ręki.

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Behan poinformował, że na sesję zostali zaproszeni goście: p.
Karolina Popiel, p. Bożena Wełna, p. Krystyna Warska ( w zastępstwie przybyła p. Joanna Bylicka). Od
Rady Seniorów wpłynęły wnioski o uhonorowanie wyróżnieniem Burmistrza Miasta za działalność w
2021r. Zasługi:

-  p.  Karolina Popiel  – honorowy rektor  NUTW , kierowała tym uniwersytetem w okresie  pandemii,
podejmowała bardzo dużo działań m.in. dystrybucja maseczek ochronnych, szycie maseczek ochronnych
dla  potrzebujących  seniorów,  organizacja  akcji  charytatywnych,  szeroka  działalność  edukacyjna,
propagowanie  szczepień  na  Covid  19  co  zaowocowało  prawie  100%  zaszczepieniem  słuchaczy
NUTW, .uruchomienie lokalnego punktu wsparcia psychologicznego dla seniorów. 

-p. Krystyna Warska – właścicielka apteki w Rynku, z której chętnie korzystają mieszkańcy Centrum
Nowej Rudy i Drogosławia, zadowolone są zwłaszcza starsze osoby, które często telefonicznie zamawiają
leki  i  te  leki  są  dowożone  do  domu.  Usługa  dowozu  leków  jest  nieodpłatna.  Potrzebującym często
proponowane są tańsze zamienniki leków. Apteka dysponuje przystępnymi cenami za leki.

-  p.  Bożena  Wełna  –  pielęgniarka  z  zawodu,  osoba  bardzo  empatyczna,  zjednująca  sobie  zaufanie
seniorów i głównie na ich rzecz działająca. W okresie pandemii dała się poznać jako osoba, dla której nie
ma  rzeczy  niemożliwych.  Pomagała  i  pomaga  osobom  chorym  np.  zakupy,  odwiedziny,  kontakt
telefoniczny.  Organizowała  zbiórki  charytatywne.  Stale  współpracuje  z  noworudzkim  ZOL-em.
Wolontariusz WOŚP, aktywny członek NUTW i Rady Seniorów.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Andrzej  Behan  wspólnie  z  Burmistrzem Miasta  Tomaszem Kilińskim
wręczył przyznane wyróżnienia oraz kwiaty. 

  
Ad. 7. Pojęcie uchwał :
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a) w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej miasta Nowa Ruda

b) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2022

Pan Jan Szeląg – Skarbnik Miasta – omówił projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy
finansowej Miasta Nowa Ruda  oraz w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2022.

Radny  Piotr  Wróbel  -  Przewodniczący  Komisji  Gospodarczo  –  Budżetowej - komisja  pozytywnie
zaopiniowała omawiane projekty uchwał.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  zapytał  radnych  czy  mają  uwagi  bądź  zapytania  do  omawianych
projektów uchwał.

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej miasta Nowa Ruda. 
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:ZA (21)
Andrzej Behan, Marta Chojecka, Jacek Cichański, Andrzej Czerniatowicz, Zdzisław Druciak, Bogusław 
Frącek, Halina Gajcy, Dawid Jędrzejewski, Zbigniew Karczewski, Jolanta Kasprzyk, Marian Kocoń, 
Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, 
Regina Wałęsa, Kinga Wiechetek, Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska

Uchwała 343/XLV/22
 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej miasta Nowa Ruda

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2022. 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:ZA (20)
Andrzej Behan, Marta Chojecka, Jacek Cichański, Andrzej Czerniatowicz, Zdzisław Druciak, Bogusław 
Frącek, Halina Gajcy, Dawid Jędrzejewski, Zbigniew Karczewski, Jolanta Kasprzyk, Marian Kocoń, 
Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Artur Turański, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Kinga 
Wiechetek, Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska
BRAK GŁOSU (1)
Jerzy Strawiński

Z powodu błędu systemu głosowania  radny Jerzy Strawiński głosował „za”  podjęciem uchwały przez 
podniesienie ręki.

Uchwała 344/XLV/22
w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2022

c) w sprawie emisji obligacji komunalnych Gminy Miejskiej Nowa Ruda

Pan Jan Szeląg – Skarbnik Miasta –poinformował, ze uchwała jest konsekwencją uchwalonego budżetu 
na 2022r. W tym budżecie zaplanowana jest kwota przychodów w wys. 2 mln zł. Przychody wynikające z
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emisji obligacji komunalnych będą przeznaczone na spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań. 

Radny  Piotr  Wróbel  -  Przewodniczący  Komisji  Gospodarczo  –  Budżetowej - komisja  pozytywnie
zaopiniowała projekt uchwały.

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały w sprawie emisji obligacji komunalnych Gminy Miejskiej Nowa Ruda. 
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:ZA (21)
Andrzej Behan, Marta Chojecka, Jacek Cichański, Andrzej Czerniatowicz, Zdzisław Druciak, Bogusław 
Frącek, Halina Gajcy, Dawid Jędrzejewski, Zbigniew Karczewski, Jolanta Kasprzyk, Marian Kocoń, 
Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, 
Regina Wałęsa, Kinga Wiechetek, Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska

Uchwała 345/XLV/22
w sprawie emisji obligacji komunalnych Gminy Miejskiej Nowa Ruda

d) w sprawie zwolnień w ramach regionalnej pomocy inwestycyjnej od podatku od nieruchomości 
położonych na terenie Gminy Miejskiej Nowa Ruda

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta – powiedział, ze projekt uchwały  w sprawie zwolnień w ramach
regionalnej pomocy inwestycyjnej od podatku od nieruchomości położonych na terenie Gminy Miejskiej
Nowa Ruda jest  jednym z elementów wsparcia przedsiębiorców, inwestorów w zakresie zwolnień od
podatku  od nieruchomości.  Jest  to swego rodzaju kontynuacja wcześniej  podjętych rozwiązań w tym
zakresie  na terenie naszego miasta.  Jest  to jeden z elementów, które mają wspierać przedsiębiorców,
motywować do inwestowania jak również zachęcać nowe podmioty do wejścia w obszar przemysłowy
Nowej  Rudy a  istniejących  przedsiębiorców  zachęcać  do  rozwoju  swoich  firm.  Pomoc  publiczna  w
ramach pomocy regionalnej będzie udzielona w oparciu o mapę pomocy publicznej, która funkcjonuje.
Przedsiębiorcy będą mogli z tej pomocy korzystać przez okres 10 lat jak zakłada projekt uchwały. Ma
nadzieję,  że  to  pomoże  w  jeszcze  większym  zaangażowaniu  naszych  i  nowych  przedsiębiorców  w
inwestycje, zwłaszcza przemysłowe na naszym terenie i tworzenie nowych miejsc pracy. 

Radny  Piotr  Wróbel  -  Przewodniczący  Komisji  Gospodarczo  –  Budżetowej - komisja  pozytywnie
zaopiniowała projekt uchwały.

Radny Artur Turański – chce się podzielić swoimi wątpliwościami do tej uchwały. Zapytał jak się ma
zwolnienie podmiotu z podatku od nieruchomości w stosunku do podwyższenia w ubiegłym roku czynszu
za  lokale  użytkowe.  Ma  obawy,  że  tak  naprawdę  ta  uchwała  ma  na  celu  pomoc  tylko  dużym
przedsiębiorstwom a mali przedsiębiorcy prowadzący działalność gospodarczą  jednoosobową nie mają
możliwości skorzystania z takiej pomocy. W dzisiejszych realiach, po pandemii nie stać pojedynczego
przedsiębiorcę  na  rozwój  czy  tworzenie  nowego  przedsiębiorstwa.  Ma  wrażenie,  że  jest  to  tylko  i
wyłącznie  wspieranie  dużych  przedsiębiorstw  w  momencie  gdy  tak  naprawdę  miało  to  sens  gdy
zwalnianie z podatku od nieruchomości było w momencie gdy wskaźnik bezrobocia był znaczny, gdy
były  tworzone  pierwsze  strefy  ekonomiczne.  Wtedy  miało  to  uzasadnienie  prawno-ekonomiczne
natomiast  w  tym  momencie  kiedy  poziom  bezrobocia  jest  nieznaczny  nie  widzi  uzasadnienia  dla
wprowadzenia takiego rozwiązania.  Ma jeszcze jedną obawę, jeżeli  zwolni się duże podmioty,  firmy,
przedsiębiorstwa   z  podatku  od  nieruchomości  w  momencie  gdy  są  podnoszone  opłaty  za  odpady
komunalne mówiąc, że budżet się nie dopina, to tak naprawdę nie jest to działanie na korzyść gminy, na
korzyść mieszkańców  tylko jest to działanie na korzyść jakiegoś dużego przedsiębiorcy. Rozmija się to
znacznie z szeroko podjętym interesem Gminy, miasta,  mieszkańców. Tak naprawdę należy zapewnić

5/11



komfort życia mieszkańcom miasta. Efektem tego może być to, że skoro duży inwestor przestanie płacić
podatki od nieruchomości pojawi się jeszcze większa dziura w budżecie a jej załatanie będzie kosztem
małego przedsiębiorcy albo pojedynczego mieszkańca. Takie ma obiekcje, prosi o ustosunkowanie się do
tych uwag. 

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta – nie wiąże kwestii pomocy publicznej z regionalnej, która jest
przedmiotem tego projektu uchwały z opłatami za śmieci, wzrostem czynszu w lokalach użytkowych.
Nie  ma  to  żadnego  związku.  Pomoc  regionalna  nie  jest  to  zwolnienie  z  podatku  od  nieruchomości
istniejących firm,  przedsiębiorców prowadzących dzisiaj  działalność  gospodarczą.  Jest  to  zwolnienie,
pomoc publiczna dla nowych inwestycji, nie tych, które dzisiaj funkcjonują tylko dla tych, które mają
szansę w naszym mieście powstać.  Kilkanaście lat  temu na terenie naszego miasta nie było żadnych
nowych inwestycji przemysłowych. Taki instrument wsparcia był niezbędny do przyciągnięcia inwestycji
przemysłowych do Nowej Rudy.  To jeden z elementów rozwoju przemysłu i tworzenia nowych miejsc
pracy.  Projekt  uchwały  zakłada  wsparcie  przedsiębiorców,  którzy  inwestują  w  nowe   obiekty
przemysłowe, tworzą nowe miejsca pracy.  Nie mówi się o tym co jest  dzisiaj,  o kimś kto dziś płaci
podatki i nagle w związku z tą uchwałą płacić ich nie będzie. Nie będzie płacić podatków ten, kto w
ramach pomocy publicznej będzie realizował na terenie naszego miasta inwestycję. Pomoc nie dotyczy
tylko  dużych  przedsiębiorców  ponieważ  skorzystali  z  takiej  pomocy  regionalnej  również  mali
noworudzcy przedsiębiorcy np. właściciel Centrum Sportu i Rekreacji Nowar. Bez takich ulg, zwolnień
przestajemy być konkurencyjni w przestrzeni inwestycji przemysłowej ponieważ większość Gmin, na
których terenie ulokowane są strefy przemysłowe, parki przemysłowe takie ulgi stosuje.

Radny  Piotr  Wróbel  -  Przewodniczący  Komisji  Gospodarczo  –  Budżetowej – powiedział,  że  nowe
wytyczne Komisji Europejskiej wyraźnie mówią o nowej inwestycji. To dotyczy dużych przedsiębiorców.
Duży przedsiębiorca jeśli dzisiaj prowadzi działalność  na terenie Gminy Miejskiej Nowa Ruda to żeby
skorzystać z tej  uchwały musi rozpocząć nową produkcję w oparciu o nowe PKD. Gdyby doszło do
rozbudowy zakładu ale produkcja była ta sama to nie można skorzystać z tej uchwały i z tej pomocy.
Pomoc dla województwa dolnośląskiego została w znaczny sposób ograniczona . W poprzedniej uchwale
było 50% poniesionych kosztów a dzisiaj jest to max. 25%. Jeżeli mamy być konkurencyjni, mamy w
Nowej Rudzie tworzyć miejsca pracy a tym samym działać przeciw wyludnianiu się miasta to takiego
typu rozwiązania należy dalej stosować. 

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta – w uzupełnieniu dodał, że należy pamiętać, że jest też uchwała
o pomocy publicznej de minimis dla przedsiębiorców i dot. ona szczególnie mniejszych przedsiębiorców.
Przez wiele lat korzystali z tej pomocy najemcy lokali użytkowych. 

Radna Jadwiga Ziemska –  powiedziała,  że ta uchwała pokazuje nam, że nasze miasto jest  przyjazne
przedsiębiorcom. Wbrew temu co mówił radny Artur Turański,  że z pomocy tej  nie skorzystają mali
przedsiębiorcy  to  ze  swojego  punktu  widzenia  wie,  że  jest  to  ogromna  pomoc  dla  małych
przedsiębiorców.  Z  tej  pomocy  można  skorzystać  już  w momencie  podjęcia  inwestycji.  Ta  uchwała
powinna  być  jak  najbardziej  procedowana  ponieważ  stanowi  olbrzymią  pomoc  dla  małych
przedsiębiorstw. 

Radny Piotr Wróbel -  Przewodniczący  Komisji Gospodarczo – Budżetowej – dodał, może z uchwały
może skorzystać przedsiębiorca, który zainwestuje w każdym miejscu na terenie naszej Gminy. Ta pomoc
może być rozliczona w formie podatku CIT czyli zwolnienie 25% nie będzie dotyczyło tylko podatku od
nieruchomości ale może też skorzystać ze zwolnienia z podatku dochodowego. Przedsiębiorca zdecyduje,
z której formy ulgi chce skorzystać. 25% poniesionych nakładów można rozliczyć albo w podatku od
nieruchomości albo w podatku np. CIT. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
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Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały w sprawie zwolnień w ramach regionalnej pomocy inwestycyjnej od podatku od 
nieruchomości położonych na terenie Gminy Miejskiej Nowa Ruda. 
Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:ZA (18)
Andrzej Behan, Marta Chojecka, Jacek Cichański, Andrzej Czerniatowicz, Zdzisław Druciak, Bogusław 
Frącek, Halina Gajcy, Zbigniew Karczewski, Jolanta Kasprzyk, Marian Kocoń, Magdalena Lichwa, Jerzy
Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska
PRZECIW (3)
Dawid Jędrzejewski, Artur Turański, Kinga Wiechetek

Uchwała 346/XLV/22
w sprawie zwolnień w ramach regionalnej pomocy inwestycyjnej od podatku od nieruchomości 
położonych na terenie Gminy Miejskiej Nowa Ruda

e) zmieniająca Uchwałę Nr 367/XLV/2002 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie w sprawie wyznaczenia 
miejsc pod targowiska oraz przyjęcia regulaminu targowiska na terenie miasta Nowa Ruda

Pani Marzena Wolińska – Zastępca Burmistrza – powiedziała, że uchwała, która została przygotowana
jest spowodowana wejściem w życie ustawy o ułatwieniach w prowadzeniu handlu w piątki i soboty
przez rolników i ich domowników. Są to zmiany, które  zostały wprowadzone w oparciu o traktat unijny
funkcjonowania Unii Europejskiej. Chodzi głównie o umożliwienie sprzedaży  producentom rolnym, runa
leśnego i  dziczyzny na terenie  targowisk w Nowej Rudzie.   Omówione zostały  zmiany w projekcie
uchwały  zaproponowane  przez  Komisję  Porządku  Publicznego  i  Komunikacji.  Być  może  zostanie
przygotowana na kolejną sesję trochę szersza zmiana regulaminu. 

Radny Janusz Staniocha – Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Komunikacji – potwierdził,
że na posiedzeniu komisji omawiany był projekt uchwały i zostały wniesione poprawki, które zostały w
całości  uwzględnione.  Wymaga to poprawek do regulaminu,  ale  nad tym trzeba  popracować.  Opinia
komisji jest pozytywna. 

Radny  Piotr  Wróbel  -  Przewodniczący  Komisji  Gospodarczo  –  Budżetowej - komisja  pozytywnie
zaopiniowała projekt uchwały.

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Bogusław Frącek – zadał pytanie dot. dziczyzny. Czy zezwala się
na  handel  rolnikom  czy  myśliwym.  Rolnicy  zajmują  się  uprawą  roli  i  hodowlą  zwierząt  a  nie
polowaniami.                                                                                                                                              

Pani Marzena Wolińska – Zastępca Burmistrza – odpowiedziała, że często myśliwi są też rolnikami. Jest
przygotowana następna uchwała, która też w oparciu o Traktat unijny wyznacza miejsca handlu  w piątki
i soboty rolnikom i ich domownikom i jest w niej mowa o sprzedaży runa leśnego i dziczyzny. Trzeba
wykazać, że prowadzi się działalność rolniczą. Nie wie jak do tego mają podejść myśliwi. Oni wprost nie
sprzedają produktów z dziczyzny bo są skupy dziczyzny. W uchwale bardziej chodzi o rolników tylko nie
wie co by to była za dziczyzna ale taki jest Traktat unijny i uchwała jest do niego dostosowana. 

Radny Janusz Staniocha – Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Komunikacji – powiedział,
że komisja też ma takie wątpliwości jak Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej i wiele innych wątpliwości
dot. Regulaminu. Ta regulacja jest na dzisiaj a będą prowadzone prace nad szczegółami Regulaminu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
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Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały zmieniającej Uchwałę Nr 367/XLV/2002 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie w sprawie 
wyznaczenia miejsc pod targowiska oraz przyjęcia regulaminu targowiska na terenie miasta Nowa Ruda. 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:ZA (20)
Andrzej Behan, Marta Chojecka, Jacek Cichański, Andrzej Czerniatowicz, Zdzisław Druciak, Halina 
Gajcy, Dawid Jędrzejewski, Zbigniew Karczewski, Jolanta Kasprzyk, Marian Kocoń, Magdalena Lichwa,
Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Kinga 
Wiechetek, Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Bogusław Frącek

Uchwała 347/XLV/22
zmieniająca Uchwałę Nr 367/XLV/2002 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie w sprawie wyznaczenia 
miejsc pod targowiska oraz przyjęcia regulaminu targowiska na terenie miasta Nowa Ruda

f) w sprawie wyznaczenia miejsc do prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich 
domowników oraz wprowadzenia regulaminu określającego zasady prowadzenia handlu w piątku i
w soboty przez rolników i ich domowników

Pani  Marzena Wolińska  – Zastępca  Burmistrza  – powiedziała,  że w tym projekcie  uchwały  również
dostosowane są przepisy do ustawy, która łączy się z Traktatem unijnym. Dot. handlu runem leśnym,
dziczyzną  a  także  produktami  przetworzonymi,  wyrobów rękodzieła  wytwarzanych  w gospodarstwie
rolnym. Ten handel na targowiskach jest nieodpłatny. 

Radny  Janusz  Staniocha  –  Przewodniczący  Komisji  Porządku  Publicznego  i  Komunikacji  –komisja
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Radny  Piotr  Wróbel  -  Przewodniczący  Komisji  Gospodarczo  –  Budżetowej - komisja  pozytywnie
zaopiniowała projekt uchwały.

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały w sprawie wyznaczenia miejsc do prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników
i ich domowników oraz wprowadzenia regulaminu określającego zasady prowadzenia handlu w piątku i 
w soboty przez rolników i ich domowników. 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:ZA (20)
Andrzej Behan, Marta Chojecka, Jacek Cichański, Andrzej Czerniatowicz, Zdzisław Druciak, Halina 
Gajcy, Dawid Jędrzejewski, Zbigniew Karczewski, Jolanta Kasprzyk, Marian Kocoń, Magdalena Lichwa,
Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Kinga 
Wiechetek, Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Bogusław Frącek

Uchwała 348/XLV/22
w sprawie wyznaczenia miejsc do prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich 
domowników oraz wprowadzenia regulaminu określającego zasady prowadzenia handlu w piątku i
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w soboty przez rolników i ich domowników

g) w sprawie wyrażenia zgody na współfinansowanie oraz współdziałanie i zawarcie porozumienia z
Powiatem Kłodzkim, ul. Okrzei 1, 57-300 Kłodzko dotyczącym realizacji projektu „Pracownia 
komputerowa oraz pomoce dydaktyczne do nauki pierwszej pomocy dla uczniów Liceum 
Ogólnokształcącego im. H. Sienkiewicza w Nowej Rudzie”

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta – powiedział, ze projekt uchwały jest jednym z projektów w
ramach budżetu obywatelskiego,  który wybrali  mieszkańcy.   Liceum Ogólnokształcące jest  jednostką
Powiatu  Kłodzkiego dlatego do realizacji  tego projektu  i  finansowanie  go z  budżetu  obywatelskiego
konieczne jest zawarcie porozumienia z Powiatem Kłodzkim. W związku z tym konieczne jest podjęcie
przedstawionej uchwały. 

Radny  Piotr  Wróbel  -  Przewodniczący  Komisji  Gospodarczo  –  Budżetowej - komisja  pozytywnie
zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na współfinansowanie oraz współdziałanie i zawarcie 
porozumienia z Powiatem Kłodzkim, ul. Okrzei 1, 57-300 Kłodzko dotyczącym realizacji projektu 
„Pracownia komputerowa oraz pomoce dydaktyczne do nauki pierwszej pomocy dla uczniów Liceum 
Ogólnokształcącego im. H. Sienkiewicza w Nowej Rudzie”. 
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:ZA (21)
Andrzej Behan, Marta Chojecka, Jacek Cichański, Andrzej Czerniatowicz, Zdzisław Druciak, Bogusław 
Frącek, Halina Gajcy, Dawid Jędrzejewski, Zbigniew Karczewski, Jolanta Kasprzyk, Marian Kocoń, 
Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, 
Regina Wałęsa, Kinga Wiechetek, Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska

Uchwała 349/XLV/22
w sprawie wyrażenia zgody na współfinansowanie oraz współdziałanie i zawarcie porozumienia z 
Powiatem Kłodzkim, ul. Okrzei 1, 57-300 Kłodzko dotyczącym realizacji projektu „Pracownia 
komputerowa oraz pomoce dydaktyczne do nauki pierwszej pomocy dla uczniów Liceum 
Ogólnokształcącego im. H. Sienkiewicza w Nowej Rudzie”

h) w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli oraz ustalenia 
maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie nauczycieli w 2022 r.

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta – powiedział, że zgodnie z zapisem art. 70a ust. 1 ustawy z dnia
26  stycznia  1982  r.  –  Karta  Nauczyciela  w  budżetach  organów  prowadzących   szkoły  i  placówki
oświatowe  wyodrębnia  się  środki  na  dofinansowanie  doskonalenia  zawodowego  nauczycieli   w
wysokości 0,8 % planowanych rocznych środków przeznaczonych na wynagrodzenia  nauczycieli.  Co
roku przedkładany jest taki projekt uchwały do przyjęcia. W projekcie uchwały jest plan realizacji tego
zadania, czyli doskonalenia zawodowego nauczycieli w roku 2022. 

Radny  Jacek  Cichański  -  Przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych - komisja  pozytywnie
zaopiniowała projekt uchwały.

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
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Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli oraz 
ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie nauczycieli w 2022 r.. 
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:ZA (21)
Andrzej Behan, Marta Chojecka, Jacek Cichański, Andrzej Czerniatowicz, Zdzisław Druciak, Bogusław 
Frącek, Halina Gajcy, Dawid Jędrzejewski, Zbigniew Karczewski, Jolanta Kasprzyk, Marian Kocoń, 
Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, 
Regina Wałęsa, Kinga Wiechetek, Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska

Uchwała 350/XLV/22
w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli oraz ustalenia 
maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie nauczycieli w 2022 r.

i) w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza Miasta Nowa Ruda oraz na Komendanta Straży 
Miejskiej

Radny Andrzej  Czerniatowicz  – poinformował,  że w dniu 25 stycznia  2022 r.  do Rady Miejskiej  w
Nowej Rudzie wpłynęła skarga  dotycząca braku reakcji  Burmistrza oraz Komendanta Straży Miejskiej
w Nowej Rudzie na pismo z dnia 24 stycznia 2022 r.  informujące o „wyrwie w chodniku na ul. Fredry
naprzeciwko lumpexu koło Szarotki”. Organem właściwym do rozpatrzenia tej skargi jest Rada Miejska.
Skarga została skierowana do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w celu przeprowadzenia postępowania
wyjaśniającego: zbadania zarzutu podniesionego w skardze i zajęcie stanowiska co do jej zasadności.
Komisja zebrała się  na posiedzeniu online  w dniach  20 stycznia 2022 r i 15 lutego 2022 r. W ramach
prowadzonego postępowania komisja zapoznała się z treścią  pisma kierowanego przez  skarżącego do
Komendanta Straży Miejskiej jak również ze Skargą kierowaną przez skarżącego  do Burmistrza Miasta
Nowej Rudy i do Przewodniczącego  Rady Miejskiej w Nowej Rudzie. Ustalono, że wskazany ubytek w
chodniku   umiejscowiony  jest   na  wysokości  posesji  Włodowice  1  i  znajduje  się  na  terenie  Gminy
Wiejskiej  Nowa  Ruda.  W  dniu  25.01.2022  r.  Wydział  Infrastruktury  i  Inwestycji  Urzędu  Miasta
w Nowej Rudzie przesłał  do Urzędu Gminy w Nowej Rudzie pismo, celem załatwienia sprawy zgodnie z
właściwością miejscową  ponieważ przedmiotowy odcinek drogi wskazany w skardze zlokalizowany jest
na działce nr 134 we Włodowicach, to jest na ternie  Gminy Wiejskiej  w Nowej Rudzie. Kopię tego
pisma  przesłano również skarżącemu. Komisja Skarg Wniosków i Petycji, mając powyższe na uwadze,
stwierdza,  że  zgodnie  z  treścią  art.  227  ustawy  z  dnia  14  czerwca  1960r.  Kodeks  postępowania
administracyjnego,  przedmiotem  skargi  może  być  w  szczególności  zaniedbanie  lub  nienależyte
wykonanie zadań przez właściwe organy albo przez ich pracowników, naruszenie praworządności lub
interesów skarżących, a także przewlekłe lub biurokratyczne załatwianie sprawy. Taka sytuacja nie miała
miejsca  stąd też   na podstawie  poczynionych w sprawie ustaleń  Komisja  Skarg Wniosków i  Petycji
zarekomendowała  uznanie skargi na Burmistrza Miasta Nowa Ruda i Komendanta Straży Miejskiej za
bezzasadną.

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza Miasta Nowa Ruda oraz na Komendanta 
Straży Miejskiej jako bezzasadnej. 
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:ZA (21)

10/11



Andrzej Behan, Marta Chojecka, Jacek Cichański, Andrzej Czerniatowicz, Zdzisław Druciak, Bogusław 
Frącek, Halina Gajcy, Dawid Jędrzejewski, Zbigniew Karczewski, Jolanta Kasprzyk, Marian Kocoń, 
Magdalena Lichwa, Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jerzy Strawiński, Artur Turański, Jarosław Ubik, 
Regina Wałęsa, Kinga Wiechetek, Piotr Wróbel, Jadwiga Ziemska

Uchwała 351/XLV/22
w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza Miasta Nowa Ruda oraz na Komendanta Straży 
Miejskiej

Ad.8. Interpelacje radnych.

Interpelacje na piśmie złożyli radni: Andrzej Czerniatowicz wspólnie z radnym Zdzisławem Druciakiem i
Wiceprzewodniczącym RM Jerzym Pulitem, radna Magdalena Lichwa, radna Jadwiga Ziemska, 
Wiceprzewodniczący RM Jerzy Pulit

Ad.9. Zapytania radnych.                                                                                                                      

Radni nie zgłosili zapytań. 

Ad.10. Sprawy różne.

Radny Jarosław Ubik – zadał pytanie dot. możliwości głosowania w budżecie obywatelskim przez osoby,
które nie są w stanie oddać głosu przez internet  a także udać się do miejsca wskazanego do głosowania. 
Chodzi o osoby niepełnosprawne, pozbawione możliwości wyjścia z domu. Uważa, że te osoby powinny 
mieć możliwość oddania głosu w drodze indywidualnego zbierania głosów. Myśli, że taki zapis powinien
się znaleźć w regulaminie głosowania. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Andrzej  Behan  –poinformował,  ze  na  komunikatorze  zostało
opublikowane pismo Marszałka Województwa Dolnośląskiego w sprawie rozdziału funduszy unijnych.
Można się z tym pismem zapoznać.  Prosi również o zapoznanie się z pismem Wojewody w sprawie
składania oświadczeń majątkowych. W tym roku termin zostaje przedłużony do 2 maja ponieważ dzień
30 kwietnia wypada w sobotę. Pismo w miarę szczegółowo opisuje zasady, jak oświadczenia majątkowe
mają być składane i w jaki sposób wypełniane.  Analiza oświadczeń majątkowych za rok 2020, która
przyszła pod koniec 2021r. wykazuje, że prawie każdy radny popełnił jakieś błędy, ale nie są to błędy
rażące. Kolejna sesja przewidziana jest na koniec marca. Myśli, że w związku z luzowaniem obostrzeń
będzie przeprowadzona tak jak dzisiejsza sesja. Jeśli się sytuacja poprawi to odbędą się sesje tematyczne. 

 
Ad.11. Zakończenie obrad.

W związku z brakiem dalszych  głosów i wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej
zamknął XLV sesję Rady Miejskiej w Nowej Rudzie.

Projekty uchwał oraz uchwały podjęte przez Radę stanowią załącznik do protokołu.

Przygotował(a): Violetta Wójcikowska

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 
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